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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 18 DE JUNY  DE 2012 
 
Data:  18 de juny de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    19,00  hores 
Fi:    22,00  hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Antonio Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
Oberta la sessió pel Sr. President,  es va procedir  a  donar compte als reunits de la 
següent: 
 

I.- PART INFORMATIVA : 

1.- Informe morositat primer trimestre 2012.   
Es va donar compte  de l’informe de morositat de data 31 de maig de 2012, que és del 
següent tenor: 
 
“INFORME SECRETARIA - INTERVENCIÓ EN RELACIÓ A L’AV ALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTS EN LA LLEI 15/201 0, DE 5 DE JULIOL, 
DE MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE , PEL QUE 
S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA CONTRA LA MOROSITAT  EN LES 
OPERACIONS COMERCIALS 
 
I) NORMATIVA REGULADORA 
 
- Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
- Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, pel 
que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les operacions comercials. 
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- Reial Decret legislatiu 3/2011 pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes 
del Sector Públic.  
 
- Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que se desenvolupa el capítol primer del títol 
sisè de la Llei 39/88, en matèria de pressuposts (RP). 
 
II) INFORME 
 
Vist que l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, d’acord amb al paràgraf  3º, procedeixo  a emetre el 
següent informe: 
 
1.- D’acord a l’article 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les Hisendes Locals, al procedir a efectuar pagaments per 
Tresoreria, una vegada aprovades les factures per part de la Junta de Govern Local, 
s’ha incomplit en part la prioritat de pagament ja que no s’ha seguit escrupolosament 
l’ordre de número de registre i data de presentació de factura. Això no ha afectat, en 
termes generals, al  termini  (fins dia 31 de març de 2012) de pagament màxim de 40 
dies des de la presentació de la factura o la certificació de l’obra. 
 
Les despeses de personal (prioritat de pagament d’acord al TRLHL), a data d’avui,  
estan plenament garantits. 
 
2.- De conformitat amb l’article 3 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de 
la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la 
morositat  en les operacions comercials, que incorpora una nova disposició transitòria 
sisena  al TRLCSP disposa que des de l’1 de gener de 2012 fins 31 de desembre de 
2012 el termini en el que les Administracions  tenen l’obligació d’abonar  el preu de les 
obligacions pendents serà dins els 40 dies següents a la data d’expedició de les 
certificacions d’obra o dels corresponents documents que acrediten la realització total 
o parcial del contracte.  
 
Aquesta Corporació no te pendents de pagament certificacions d’obra ni factures que 
incompleixen el mencionat termini des de el reconeixement de l’obligació. 
 
3.-  L’article 5.1 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, pel que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix que “La Entidad local dispondrá de un registro de 
todas las facturas y demás documentos emitidos por los contratistas a efectos de 
justificar las prestaciones realizadas por los mismos, cuya gestión corresponderá a la 
Intervención u órgano de la Entidad local que tenga atribuida la función de 
contabilidad”. 
 
L’Ajuntament de Llubí disposa d’un registre de factures (programa de facturació de 
suport informàtic) des de dia 25 de juliol de 2011 que va començar a funcionar a partir 
de dia 1 de gener de 2012, registre que ha facilitat l’ADOP (autorització, ordenació, 
disposició i pagament) de les factures. 
 
4.- L’article 5.4 de la Llei 15/2010, de 15 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per  la que s’estableixin mesures de lluita contra la morositat  en les 
operacions comercials estableix: “La Intervención u órgano de la Entidad local que 
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tenga atribuida la función de contabilidad incorporará al informe trimestral al Pleno 
regulado en el artículo anterior, una relación de las facturas o documentos justificativos 
con respecto a los cuales hayan transcurrido más de tres meses desde su anotación 
en el citado registro y no se hayan tramitado los correspondientes expedientes de 
reconocimiento de la obligación o se haya justificado por el órgano gestor la ausencia 
de tramitación de los mismos. El Pleno, en el plazo de 15 días contados desde el día 
de la reunión en la que tenga conocimiento de dicha información, publicará un informe 
agregado de la relación de facturas y documentos que se le hayan presentado 
agrupándolos según su estado de tramitación”. 
 
L’import total de les obligacions pendents de reconeixement una vegada 
transcorreguts més de tres mesos des de la seva presentació en el registro de factures 
és de 1 factura per un import de 230,45 euros. 
 
III) CONCLUSIONS 
 
1.- Es recomana a l’ordenador de pagaments que procedeixi a a ajustar-se en els 
pagaments que s’efectuïn per part d’aquesta Corporació, al que disposa íntegrament el 
citat art. 187 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, donant prioritat a les 
obligacions reconegudes en virtut  de la data de factura i número de registre. 
 
2.- Per la seva part el paràgraf  4º de l’article quart de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, disposa  en relació a dit  informe: 
 
“Sin perjuicio de su posible presentación y debate en el Pleno de la Corporación local, 
dicho informe deberá remitirse, en todo caso, a los órganos competentes del Ministerio 
de Economía y Hacienda y, en su respectivo ámbito territorial, a los de las 
Comunidades Autónomas que, con arreglo a sus respectivos Estatutos de Autonomía, 
tengan atribuida la tutela financiera de las Entidades Locales. Tales órganos podrán 
igualmente requerir la remisión de los citados informes” 
 
Por tot allò, dit informe s’ha de remetre  al Ple de la Corporació a efectes del seu debat  
i a la Direcció General de Coordinació Financera amb les  CCAA i les Entitats Locals 
del Ministeri d’Economia i Hisenda, òrgan competent en matèria de tutela financera en 
l’àmbit de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears. 
 
3.- Al existir obligacions pendents de reconeixement por un termini superior a tres 
mesos, el Plenari hauria de publicar un informe agregat de la relació de factures i 
documents que se li hagin presentat agrupant-los segons el seu estat de  tramitació. 
 
4.- El període mitja de pagament de les factures una vegada reconegudes ( aprovades 
)  és de 8,43 dies. 
 
5.- Aquest informe únicament fa referència a la situació de morositat amb els 
proveïdors de factures de l’any 2012 i fins a 31/3/2012.” 

  
Els reunits es donen per assabentats.,  
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
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A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 14 de     
maig de 2012). 
 
Per part del regidor del grup municipal PSM-EN, Sr. Gabriel Vicens, es va manifestar que 
als punts  de l’Ordre del dia núm. 7 i 8 de l’esborrany de l’Acta de dia 14 de maig de 
2012,  al darrer paràgraf, on diu que  “... acorden aprovar íntegrament la Proposta de la 
Batllia....”,  ha de dir:   “... acorden aprovar íntegrament la Moció del grup municipal PSM-
EN....”      
 
Per part del regidor del grup municipal CxI, Sr. Joan Ramis Ramis, es va manifestar que 
al punt de l’Ordre del dia núm. 2, s’afegeixi que  ell “votaria a favor de la proposta per 
responsabilitat política degut a les conseqüències que pot ocasionar la no aprovació de 
l’operació de préstec.”  

Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per  unanimitat dels assistents, amb 
l'esmenes i/o correccions presentades.  

 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DELS PR EUS PEL 
LLOGUER D’ELEMENTS DE TITULARITAT MUNICIPAL.- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 7 de juny de 2012, , que deia: 
 
“L’article 57 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals, disposa que els ajuntaments podran establir i 
exigir taxes per la prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva 
competència. 
 
L’article 15 de dit Text Refós estableix que les entitats locals hauran d’acordar la 
imposició dels seus tributs propis i aprovar les corresponents Ordenances Fiscals 
reguladores dels mateixos. 
 
Per tot això, aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple, vist l’informe del Secretari-
Interventor, l’adopció del següent acord: 
 
Primer.-  Aprovar provisionalment l’Ordenança fiscal de la taxa dels preus pel lloguer 
d’elements de titularitat municipal. 
 
Segon.-  Exposar aquest acord i l’Ordenança Fiscal reguladora de la taxa a informació 
pública per termini de 30 dies a efectes de presentació d'al·legacions. 
 
Tercer.-   D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta 
cap al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple, acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que 
agraeixen la inclusió de les esmenes presentades a la Comissió Informativa, que estan 
d’acord en cobrar un dipòsit o lloguer per la utilització dels béns mobles de titularitat 
municipal, però que no estan d’acord amb el cobrament de la taxa.  Per part  del Sr. 
Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE, i per part del Sr. Joan Ramis Ramis 
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del grup municipal CxI també es va manifestar el seu acord a què es demani un dipòsit 
però no a que es cobri  una taxa. 
 
El Sr. Batlle- President, a la vista de les anteriors manifestacions,  retira  la Proposta 
de l’Ordre del dia.  
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  DE LA TAXA PER 
EXPEDICIÓ DOCUMENTS ADMINISTRATIUS (RD 4/2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 1 de juny de 2012,  que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
En aquest Pla d’ajustament es proposa la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora 
de la taxa d’expedició de documents administratius  que s’augmenta la taxa per 
expedició del certificat final d’obra de 42 euros a 54 euros. 
 
Per tot això, es  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la  taxa 
per expedició de documents administratius. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de la taxa per expedició de documents 
administratius per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.”   
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que el 
seu grup ja ha manifestat en varies ocasions la seva opinió sobre aquest préstec de 
118.000 euros, totalment injustificats amb uns interessos elevadíssims, que només és 
per contentar als bancs i que ha fet que es pugin vuit tributs als llubiners.  Per tant el 
seu grup votaria en contra. 
 
Per part del Sr. Miquel Perelló Gelabert, del grup municipal PSOE, també es va 
manifestar que és un pla injust i que si el Govern Balear i el Consell de Mallorca ens 
paguen els deutes que tenen amb els Ajuntaments, no faria falta concertar aquest 
préstec. 
 
Per part del Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI  manifestà que votaria a 
favor  per responsabilitat política i condicionat a què quan es cobri del consell de 
Mallorca i Govern Balear es torni a la situació inicial.   
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Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 

 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA REGULA DORA I FISCAL 
DE LA TAXA PER GUALS (RD 4/2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 1 de juny de 2012, , que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
En aquest Pla d’ajustament es proposa la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora 
de la taxa de guals que es produeix un augment de la taxa de 30 a 40 euros anuals. 
 
Per tot això, es  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de la  taxa 
de guals. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de la taxa de guals per un termini de 30 dies. 
 
3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que el 
seu grup ja ha manifestat en varies ocasions la seva opinió sobre aquest préstec de 
118.000 euros, totalment injustificats amb uns interessos elevadíssims, que només és 
per acontentar als bancs i que ha fet que es pugin vuit tributs als llubiners.  Per tant el 
seu grup votaria en contra. 
 
El regidor Sr. Miquel Perelló Alomar, replicà dient que és veritat que la situació de 
tresoreria de l’Ajuntament de Llubí és positiva, ja que actualment té 270.000 euros en 
caixa, però si es destinessin aquest doblers al pagament de factures i sense l’operació 
de préstec, es produiria  un buit molt important a l’esmentada tresoreria que posaria en 
perill el cobrament  de les nòmines i seguretat social dels funcionària, i el pagament 
ordinari de les factures als proveïdors, a part de que s’amortitzarà ràpidament quan les 
diferents administracions paguin els deutes a l’Ajuntament..  
 
El Sr. Gabriel Vicens tornà replicà que aquesta discussió ja l’han tingut altres vegades i 
que no entenia com no es veu que el pagament dels interessos són elevadíssims, que 
aquest pla hi va contra l’autonomia municipal  i que en cas de no haver-hi fet aquest 
pla d’ajust, els proveïdors haguessin cobrat igualment, i no s’hagués pujat impostos, 
taxes, reduir bonificacions fiscals i reduir subvencions als llubiners 
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El Sr. Miquel Perelló Alomar, replicà que aquesta operació és un mal menor i que la 
prioritat de l’equip de govern és el pagament en el mínim termini possible de les 
factures als proveïdors, és a dir, a les PIMES i autònoms . 

 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA BATLLIA  COL·LOCACI Ó ESCULTURA.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 6 de juny de 2012,  que deia: 
 
“Vist  que pel Consell de Mallorca es realitzen obres  - variant de Llubí-  les quals 
inclouen rodones  d’entrada al nucli urbà de la població. 
 
Atesa la tradició agrícola  i ramadera del nostre municipi, aquesta Batllia creu que és 
hora de retre un petit homenatge a l’element agrícola per excel·lència del poble llubiner, 
que és LA TAPERERA, i sobre tot, a aquells homes i dones que durant mols d’anys s’han 
passat l’estiu recollint tàperes, aprofitant  la realització de dites obres,  i instal·lar  a una 
de les rodones, una figura representativa de la dona collidora de tàperes, concretament a 
la rodona número 1 (Avda. Son Marget) i principal entrada al nostre municipi.   
 
Per l’abans exposat, aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent 
acord: 
  
Primer.- Destinar part de l’1 per cent cultural (de les obres de la via de circumval·lació )  a 
la col·locació d’una  figura representativa de la dona collidora de tàperes, concretament a 
la rodona número 1 (Avda. Son Marget) i principal entrada al nostre municipi.  
 
No obstant,  l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que no 
entén com es duu aquesta proposta a plenari i més quan a l’anterior plenari es va 
aprovar una moció  amb deu alternatives.  El seu grup polític no està en contra de fer 
homenatges a la dona taparera, que ells s’afegirien a tots els homenatges  però  no 
troba igual  posar una escultura enmig d’una ronda  que  les alternatives que va oferir 
el seu grup. 
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, es va manifestar que ell 
també votaria en contra de la proposta,  encara que si que és veritat que els tapareres 
tenen tradició a Llubí, però també la tenen els ametlles, les destil·leries... 
 
El Sr. Miquel Perelló Alomar replicà que la proposta és per fer una homenatge a la 
dona taparera, que posteriorment, ja es decidirà el percentatge a destinar.     
 
El Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI es va manifestar que no donaria 
suport a la proposta, ja que hauria de tenir un preu tancat per dur-la a terme. 
 
El Sr. Batlle-President, vistes les anteriors manifestacions, va retirar la proposta de 
l’ordre del dia.  
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6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PP SOBRE REBUIG EXPLÍC IT DELS ACTES 
VIOLENTS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PP, de data  1 de juny de 2012, que 
deia: 
 
“Dins el context social actual, i arran dels fets ocorreguts el 15 de maig de 2012 a 
Manacor, on es va produir un greu atac, per part de grups radicals i violents, a la 
llibertat i a la democràcia que representa el President del govern de les Illes Balears, i 
en el qual van resultar ferits membres dels cossos de seguretat de l’Estat, és moment 
que tots els partits polítics condemnen ferm i inequívocament aquesta vulneració de 
les regles democràtiques que estableix la constitució, l’Estatut i totes les normes que 
avalen el nostre Estat de Dret. 
 
No ha estat la primera vegada que grups radicals exerceixen violència contra les 
persones en un acte públic, ja l’any passat es van produir incidents similars a les 
Festes de Sant Agustí a Felanitx, on la presidenta del Consell de Mallorca, maria 
Salom, va ser atacada per una minoria violenta, fets que avui es troben en mans de la 
justícia. 
 
Els partits polítics hem de transmetre als ciutadans, la necessitat i la responsabilitat de 
tots en el manteniment de la Pau Social i del a defensa de la llibertat. 
 
No compartir les mateixes idees polítiques mai pot justificar l’agressió física.  la riquesa 
de la nostra societat s’ha de mesurar perla tolerància i el respecte als altres, als seus 
ideals, i a la seva integritat física i moral. 
 
Som una terra de persones pacífiques que han conviscut en harmonia durant molt de 
temps, però avui en dia, existeixen grups minoritaris que volen trencar aquest equilibri, 
per això, tots els partits polítics que representen les diferents ideologies han de 
condemnar tot tipus d’atacs a la llibertat de pensament. 
 
Ningú dubta del dret que tenen els ciutadans a manifestar-se lliure i pacíficament per a 
expressar la seva opinió, reivindicació o necessitat.  No obstant això, aquestes 
manifestacions perden la seva legitimitat quan es converteixen en agressions físiques 
a altres ciutadans, cossos de seguretat i representants polítics que han estat triats en 
processos democràtics per tots els ciutadans. 
 
Hem d’acabar amb aquest ambient d’inseguretat, les manifestacions han de ser 
pacífiques, la violència urbana no té cabuda en un estat democràtic.  Els mitjans 
democràtics constitucionals són suficients per defensar les opinions sense arribar a 
fets tan lamentables com els ocorreguts a Manacor.    
 
La representativitat social és perfectament compatible amb la representativitat política 
sempre que s’exerceixi de forma pacífica.  Els partits polítics han d’escoltar als 
ciutadans, i els ciutadans han de respectar les normes de convivència democràtica a 
tots els nivells.  
 
La violència no té cap justificació, no és de rebut que hi hagi dirigents polítics que amb 
les seves declaracions i opinions deixen entreveure que al causa de les agressions 
prové de mesures d’un govern triat per la majoria dels ciutadans de les Illes Balears en 
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compliment del seu programa electoral, s’ha de respectar la voluntat de milers de 
ciutadans que va decidir democràticament als seus representants polítics. 
 
Així  mateix, els partits polítics han de recolzar l’actuació dels cossos i forces de 
seguretat que actuen mitjançant uns protocols legals, i que en cap cas vulneren drets 
sinó que els protegeixen. 
 
ACORD 
 
Primer.- Instar a tots els partit polítics amb representació en aquest Consistori a 
rebutjat públicament la seva total repulsa davant qualsevol tipus de violència contra 
ciutadans que expressin lliurement les seves idees o contra els que exerceixen les 
seves funcions amb plena legitimitat democràtica.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN,  es va manifestar que el 
seu grup municipal mai, mai, mai, defensarà la violència, sigui la que sigui, i pels 
motius que siguin.  Aquesta moció, si es modifiquen diverses exageracions i es retiren 
diferents insinuacions sobre grups polítics equiparant-los a grups radicals i violents, es 
pot arribar a un acord.  Però el que no es pot consentir és que es criminalitzi unes 
manifestacions pacifiques i legítimes dels mallorquins, contra politiques que atempten 
contra la llengua i la cultura catalana. 
 
Per part del Sr. Miquel perelló Gelabert del grup municipal PSOE, es va manifestar que 
votaria en contra  del a proposta  perquè està fora de context  
 
Per part del Sr. Joan  Ramis Ramis del grup municipal CxI es va manifestar que estava 
en contra de qualsevol tipus de violència, però no estava d’acord amb l’enfocament i 
determinats aspectes de la moció  

 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (5 vots a favor: 5 PP, i 6 vots en contra: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI), acorden 
rebutjar  la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE CONTINUÏT AT DEL CONSELL 
DE LA JOVENTUT.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 25 de maig de 
2012, que deia: 
 
“El 28 de març de 1985, el Parlament de les Illes Balears aprovà la Llei 2/1985, del 
Consell de Joventut de les Illes Balears, que, en la seva exposició de motius, diu 
textualment: 
 
A tota situació democràtica nascuda d'un Estat de Dret, els diferents estaments que 
conformen la societat han de gaudir dels camins legals que en permetin la participació 
en el desenvolupament de la mateixa societat. Dins de tals estaments socials, es troba 
la joventut que, com que configura el futur d'Espanya i el de les Illes Balears, mereix 
tota una atenció normativa que compleixi amb la necessitat d'estimular-ne una 
participació en la vida pública, social i cultural de les Illes Balears, i, al mateix temps, 
en faciliti el desenvolupament i la incorporació a la vida del poble balear. 
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L'article 48 de la Constitució Espanyola estableix que els poders públics promouran les 
condicions per a la participació lliure i eficaç de la joventut. L'Estatut d'Autonomia de 
les Illes Balears atribueix a la Comunitat Autònoma competència exclusiva en matèria 
de Joventut. 
 
Per tot això es fa evident la conveniència de disposar d'un organisme que serveixi a la 
joventut de via o camí perquè sigui escoltada per les institucions de la Comunitat 
Autònoma i per l'opinió sobre els seus problemes específics. Igualment, aquest 
organisme haurà de possibilitar la participació en el seu si d'entitats, associacions i 
moviments formatius, tant de caràcter social com cultural. Tot això, tant en el seu 
esperit com en els seus fins o objectius, exigeix que aquest organisme gaudeixi d'una 
plena formalitat jurídica i de caràcter autonòmic que, interessant-se per la problemàtica 
de la joventut, contribueixi a la consecució d'una societat que afavoreixi el 
desenvolupament integral de la persona. 
 
Els motius que inspiraren la creació del Consell de la Joventut de les Illes Balears són, 
a dia d'avui, plenament vigents i l'assoliment dels seus objectius continuen essent 
absolutament necessaris per a la consecució d'una democràcia avançada.  
 
Això no obstant, el passat 30 d'abril, coincidint amb el 27è aniversari de la publicació al 
BOIB de la llei 2/1985, el Govern de les Illes Balears anuncià la supressió del Consell 
de la Joventut de les Illes Balears. 
 
Per tot això, el Ple adopta els següents acords  ACORDS 

 
Primer .- L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a mantenir el 
Consell de Joventut de les Illes Balears, com a entitat amb personalitat jurídica pròpia i 
amb plena capacitat per dur a terme les seves finalitats, amb la finalitat primordial de 
defensar els drets del joves front les administracions públiques i servir de camí de lliure 
adhesió amb l'objectiu de propiciar la participació de la joventut en el desenvolupament 
social, polític, econòmic i cultural de les Illes Balears. 
 
Segon .- L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a dotar el Consell 
de la Joventut de les Illes Balears dels recursos necessaris per tal de poder 
desenvolupar les funcions que li són atribuïdes per llei.” 
 
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“El Govern de les Illes Balears està duent a terme una sèrie de mesures per aconseguir 
el sanejament dels comptes de la CAIB i la reducció del deute desmesurat que s’ha anat 
acumulant durant els darrers anys a l’Administració Pública. 
  
El Patir Popular des de l’inici de legislatura està complint amb el seu compromís 
d’austeritat i reducció de la despesa de les administracions públiques. 
 
De fet la primera mesura que es va prendre per part del Govern que presideix José 
Ramón Bauzà, va ser la d’establir una  nova estructura del Govern de les Illes Balears. 
formada per sis conselleries i una vicepresidència econòmica, enfront de les set 
conselleries i 35 direccions generals del Govern del Pacte, la qual cosa va  suposar un 
estalvi de més de 26,6 milions d’euros.  
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en aquest sentit, i dins l’esmentada  reducció de les Administracions i ens públics, s’ha 
detectat que el Consell de la  Joventut, ens creat per a la participació en aquesta matèria 
presentava un deute d’1.004.590,73€, referida als últims exercicis 2009, 2010 i 2011. 
 
Cal deixar ben clar que el partit popular densa i recull com a premisses irrenunciables, 
tant la participació ciutadana en els assumptes públics com la representació juvenil, però, 
tot això, sempre que es dugui a terme d’una forma eficaç i sense provocar una despesa 
que pugui afectar al dèficit de la CAIB, fins i tot a altres serveis que afecten directament 
als serveis essencials que han de rebre els ciutadans de Balears. 
 
També hem de posar de manifesta que existeixen altres entitats representatives en la 
Comunitat, on el pressupost de les quals és inferior al del Consell de la Joventut, que 
tenen molta més representativitat i realitzen funcions que arriben a un nombre major de 
ciutadans de les Illes Balears. 
 
Aquesta comunitat no podia suportat per més temps aquesta situació de despesa 
descontrolada. 
 
El camí emprés pel PP a les Balears traurà a aquesta comunitat de la crisi.  L’aprovació 
dels pressuposts i la política de no gastar més del que s’ingressa, al mateix temps que 
anar reduint deute, és l’única i millor a seguir. 
 
El Consell  de la Joventut, és un ens de representació i les seves característiques són 
d’importància quant a incrementar la participació juvenil, però en aquest moments de crisi 
econòmica i donada la necessitat de reducció de la despesa, ha de prevaler la inversió en 
altres matèries, com a la Sanitat i l’Educació, i no es descarta que es pugui tornar a 
activar una vegada que s’hagi normalitzat la situació econòmica però sempre en unes 
condicions de control i efectivitat que en aquest darrers anys no s’ha produït. 
 
Per tot això el nostre vot serà desfavorable.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN EN CONTRA DEL T ANCAMENT DE 
CENTRES HOSPITALARIS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 25 de maig de 
2012, que deia: 
 
“La comunitat Autònoma de Balears va decidir iniciar, l’any 2002, un Pla d’Atenció 
Sociosanitària per atendre a la cada vegada més nombrosa població amb malalties 
cròniques amb situació de dependència, deguda a la mateixa evolució de la seva 
malaltia, o que requerien hospitalització de convalescència de més durada de la que 
poden oferir els hospitals d’aguts, amb finalitat de rehabilitació i de recuperació de la 
seva autonomia funcional. Així mateix s’integraren els equips ja existents, dedicats a 
l’atenció pal·liativa i de confort a malalts al final de la seva vida. 
 
Per això, els successius governs de diferent signe polític van promoure obres de 
reforma i adaptació dels hospitals Joan March i Hospital General cap a aquestes 
funcions i va potenciar l’organització de programes assistencials especialitzats i la 
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formació d’equips humans que han adquirit, al llarg d’aquests anys, una excel·lent 
qualitat, i el reconeixement de pacients i familiars així com el d’altres organitzacions 
sanitàries de l’Estat espanyol i l’estranger. 
 
La decisió sobtada, negativa i arbitrària, de tancar els hospitals Joan March i General, 
el propòsit mal explicat de redistribuir els professionals entre altres hospitals que no 
reuneixen les mateixes condicions físiques per aquests propòsits, i l’eliminació dels 
professionals interins considerats com a sobrants, suposa que el Govern actual 
expropia a tota la població de les Illes Balears, els següents serveis assistencials dels 
que són els vertaders propietaris i que són els únics existents a la nostra Comunitat: la 
Unitat de cures pal·liatives, la Unitat d’atenció a malalts majors amb múltiples 
patologies cròniques i la Unitat d’ortogeriatria presents totes elles als hospitals Joan 
March i General; així com també la Unitat d’atenció als malalts amb accidents 
cerebrals vasculars de l’hospital General; igualment la unitat d’atenció a la malaltia 
respiratòria crònica avançada i programa de rehabilitació pulmonar i la Unitat d’atenció 
a les patologies relacionades amb l’alcohol presents a l’hospital Joan March. 

 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents:  ACORDS  

1. El Ple de l'Ajuntament de Llubí rebutja la decisió del Govern de les Illes Balears que 
atempta contra el dret a la salut i l’assistència del nostre poble i malbarata uns serveis 
assistencials que tant ha costat establir i pels que tants impostos de la ciutadania s’han 
destinat per a la seva creació, manteniment i impuls. 
 
2. El Ple de l'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a rectificar de 
manera urgent la seva decisió respecte del tancament dels hospitals Joan March i 
General. 
 
3. El Ple de l'Ajuntament de Llubí rebutja la manca d’informació i de diàleg amb els 
treballadors dels centres hospitalaris, sindicats i partits polítics  alhora de prendre 
aquestes dràstiques mesures que repercuteixen, per extensió, sobre els malalts i els 
seus familiars. 
 
4. El Ple de l'Ajuntament de Llubí expressa la seva gratitud, reconeixement i suport a 
tot el personal dels dos hospitals per la professionalitat i esforços realitzats durant tots 
aquests anys i els que seguiran realitzant en el futur.” 
 
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“Les decisions que pren l’actual Govern Balear no són en cap cas arbitràries sinó que 
responen a uns criteris clars d’eficiència i ajustos necessaris per complir amb els 
objectius de dèficit i amb la reducció de deute per sanejar els comptes públics de les Illes 
Balears. 
 
La reorganització de l’àmbit sociosanitari de Mallorca té com a objectiu crear un espai 
unificat d’atenció sociosanitària situat en l’actual Son Dureta  que acollirà els pacients que 
actualment reben atenció a l’Hospital General i a l’Hospital Joan March.  Cap pacient 
quedarà fora de l’assistència sanitària en cap cas. 
 
Amb la reubicació dels serveis sociosanitaris a Son Dureta com a centre de referència es 
compleix també una promesa electoral i un compromís de tots els grups polítics. 
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S’evita així, la compartimentació de l’assistència sanitària, se simplifica la gestió i, en 
definitiva, es millora l’eficiència. 
 
També s’estalvia el cost que suposa tenir en marxa dos centres sanitaris com l’Hospital 
General i l’Hospital Joan March, al mateix temps que es guanya en qualitat assistencial 
canviant unes instal·lacions ja obsoletes per un espai més confortable.    
 
Així mateix, no s’elimina cap plaça/llit i es mantenen tots els programes sociosanitaris. 
 
Es produeix un important estalvi en el cost de llits (exemple: cost d’un llit en GESMA 375 
euros per dia i el cost d’un llit en Creu Vermella 165 euros per dia). 
 
Una inversió mínima en l’edifici matern-infantil de Son Dureta permetrà un important 
estalvi a llarg termini tant en el cos de llits com en el manteniment d’un edifici en lloc de 
dues infraestructures. 
 
Aquesta reestructuració es durà a terme de la següent forma: 
 
En una primera fase, es traslladaran els pacients de l’Hospital Joan March a altres 
dispositius assistencials (Hospital Verge de la Salut, Hospital Creu Vermella i Hospital 
Sant Joan de Déu). 
 
En la segona fase,  una vegada adequades les instal·lacions necessàries de Son Dureta 
(edifici matern-infantil) – previstes per al segon semestre de 2013- es procedirà a 
traslladar als pacients de l’Hospital General. 
 
En relació al cost de manteniment i reparacions de Joan March i Hospital General podem 
dir que: 
-Segons els últims informes de GESMA i el Servei de Salut, aquest any, és necessari 
invertir 700.000 euros només en manteniment dels edificis (principalment, s’han de 
renovar les instal·lacions elèctriques de l’Hospital General i s’han de realitzar millores en 
les connexions d’aigua sanitària calenta del ‘Hospital Joan March.   A més, s’han de 
realitzar tasques d’impermeabilització de les cobertes del General per evitar que es 
produeixin filtracions que podrien afectar a l’estructura de l’edifici). 
 
-En anys anteriors ja s’ha hagut d’invertir quantitats similar per al manteniment de tots dos 
edificis. 
 
-En els últims anys s’ha prioritzat un manteniment correctiu i no preventiu, esgotant la via 
útil d’equipaments i instal·lacions i que ha provocat  un estat general d’obsolescència en 
aquest aspecte. 
 
Per tot això, i entenent que aquesta reorganització que du a terme el Govern de les Illes 
Balears no tan sols és necessària sinó que reportarà beneficis als ciutadans i pacients de 
Mallorca, el nostre vot serà desfavorable.” 
 
El Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI es va manifestar que votaria a favor 
de la moció, ja que és una retallada dels serveis públics.  
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Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN EN DEFENSA DE L ’EDUCACIÓ 
PÚBLICA ALS CENTRES DE REFERÈNCIA DE LLUBÍ.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  31 de maig de 
2012, que deia: 
 
“En aquest primer any de legislatura el nou Govern de les Illes Balears, presidit pel Sr. 
José Ramón Bauzá, ha duit a terme tot un seguit de modificacions, canvis i retallades 
en el sistema educatiu que realment han trasbalsat la comunitat educativa i han 
generat, com mai s’havia vist, un rebuig unànime entre els professionals de 
l’ensenyament, els estudiants i els pares i mares d’alumnes. Aquestes retallades 
s’apliquen quan precisament el Govern Bauzá havia promès clarament una atenció 
prioritària a l’educació, quan s’havia dit que aquesta seria la legislatura de les 
“autopistes de l’educació”.  
 
Les darreres retallades es concreten en: 
 

- L’augment de ràtios a les aules, fins a 30 alumnes a Educació Primària i fins a 
36 alumnes a Secundària que dificultaran enormement l’atenció individualitzada 
a l’alumnat i afectarà greument la qualitat educativa.  

- L’increment de taxes, especialment de les taxes universitàries, que dificultaran 
l’accés a estudis universitaris amb condicions d’igualtat per a molts joves de les 
Illes Balears. 

- La no cobertura de les baixes laborals de menys de 30 dies que no permetrà 
disposar de professorat de substitució i que interfereix greument sobre la marxa 
del curs escolar i les respectives programacions. 

- La supressió d’ajudes, subvencions a entitats, cancel·lació de programes de 
prevenció i intervenció, cursos d’aprenentatge professional inicial, fons de 
llibres, etc. que segurament contribuiran a consolidar l’alt fracàs escolar ja 
existent a la nostra comunitat. 

- L’anomenada “reordenació” de centres de formació (CEP), equips d’orientació 
educativa i psicopedagògica (EOEP), equips d’atenció psicopedagògica, camps 
d’aprenentatge, etc. que realment signifiquen una notable eliminació de 
professionals d’atenció a l’alumnat amb necessitats educatives especials, 
equips de suport educatiu i de formació del professorat.  

- La supressió d’hores de càrrega horària de l’alumnat d’ESO, injustificada i 
improvisada, que demostra una absoluta arbitrarietat en temes curriculars. La 
improvisació en què actua la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitat. 

- Les retallades en el sou dels professionals i l’augment d’hores lectives que 
generen mal estar en aquest sector professional i empitjoren les condicions 
laborals i l’atenció i dedicació als alumnes.  

- La crispació i les tensions generades des de la Conselleria d’Educació, Cultura 
i Universitats en el món educatiu en temes de suport a la llengua pròpia i a la 
integració lingüística que han trencat anys de consens en matèria lingüística. 

- La imposició d’un sistema d’elecció de llengua a Primària que ja s’ha demostrat 
inútil i que únicament generarà segregació a les aules en matèria lingüística. 

- Els retalls econòmics i els endarreriments de pagaments als centres educatius 
públics que originen problemes importants de gestió educativa. 
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- L’eliminació anunciada de centenars de places de professors i professores 
interins que necessàriament afectaran la funcionalitat i operativitat dels centres 
educatius i que crearan un dèficit importantíssim de professorat. 

 
Totes aquestes i moltes altres mesures adoptades contribuiran, sens dubte, a una 
pèrdua de qualitat educativa, una marcada regressió en les polítiques educatives que 
s’havien duit a terme fins ara (per diferents governs)  i a una consolidació o augment 
preocupant del fracàs escolar a la nostra comunitat.  
 
És evident que aquestes mesures afecten tots els centres educatius de les Illes 
Balears i també, lògicament, els centres escolars de referència del municipi de Llubí. 
Així, la darrera previsió feta  a l’IES de Sineu, centre d’adscripció en Educació 
Secundària del municipi de Llubí, estableix l’eliminació de com a mínim 4 grups d’ESO 
a diferents nivells, la massificació de la majoria d’aules i la previsió d’eliminació de 
professorat interí que podria arribar a un 20%. D’altra banda a l’escola de Primària i 
Infantil de Llubí es preveu l’eliminació de com a mínim els dos grups desdoblats 
existents durant aquests darrers anys a nivell d’infantil (5 anys) i 5è de primària, amb la 
conseqüent supressió del professorat respectiu, sense comptar amb la preocupació de 
retallades en professorat de suport i d’atenció especial.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llubí adopta els següents   ACORDS 
 
1r. El Ple de l'Ajuntament de Llubí rebutja les retallades i la política educativa que està 
desenvolupant el Govern de les Illes Balears i que ha merescut la denuncia i la crítica 
de tota la comunitat educativa. 
 
2n. El Ple de l’Ajuntament de Llubí lamenta que les polítiques educatives del Govern 
de les Illes Balears provoquin un estat de crispació i de malestar creixent en el món 
educatiu. 
 
3r. El Ple de l'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears i en concret la 
Conselleria d’Educació, Cultura i Universitat a corregir de manera urgent la seva 
política educativa i a rectificar les mesures iniciades o anunciades.  
 
4t. El Ple de l'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a dialogar i 
consensuar els canvis en el sistema educatiu, sense imposar-los unilateralment, i a 
prioritzar l’educació com a eix primordial i bàsic del futur del nostre país. “ 
 
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“Totes les mesures que està duent a terme el Partit Popular estan justificades i tenen un 
sentit únic que es refereix, a la racionalització de ls despesa pública i a la reducció del 
dèficit que ens ha deixat el Govern socialista, i tot això, sense que aquestes mesures 
suposin en cap cas la reducció de l’estat de benestar ni els serveis bàsics dels ciutadans. 
 
No es pot entendre com els qui han governat la legislatura anterior sense limitació de 
despesa, no han pogut reduir les xifres de fracàs escolar que es produeixen a Balears, 
però ara  que no estan governant tenen totes les solucions als problemes que ells han 
creat. 
 
L’únic Govern que fins ara ha retallat la qualitat i l’excel·lència de l’ensenyament púlic a 
Espanya ha estat el socialista. 
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La política educativa del Govern anterior ha deixat a Espanya amb el major fracàs escolar 
d’Europa: tres de cada deu alumnes no acaben l’escola. 
 
El 30% dels estudiants universitaris no acaba la seva carrera, la qual cosa suposa un 
cost als espanyols de 3.000 milions d’euros. 
 
El Govern central ha aprovat unes mesures per racionalitzar la despesa educativa del 
Govern, però SÍ condició prèvia i necessària per dur-la a terme. 
 
L’objectiu és permetre a les Comunitats Autònomes racionalitzar la seva despesa 
educativa perquè siguin més eficaces. 
 
NO disminueixen les beques: les beques generals que garanteixen que els estudiants 
amb pocs recursos puguin seguir estudiant són les mateixes. 
 
És cert que “Moltes de les mesures que hem adoptat no són plat de bon gust, però són 
les menys perjudicials i complicades per garantir una millora de l’ensenyament”  quant a 
les principals mesures de racionalització de la despesa de caràcter conjuntural tenim: 
1.- Modificació de les ràtios alumne/professor amb caràcter temporal. Permet a les CCAA 
augmentar en un 10% el nombre màxim d’alumnes per classe previst en la LLOI: 25 en 
Primària i 30 en Secundària.   Però hem d’assenyalar que en Primària i Secundària 
suposaria seguir tenint millor ràtio que alemanya (29 en primària i 30 en secundària)  i 
Estats Units d’Amèrica (30 i 35). 
  
El Govern prioritza la formació d’alumnes i professors universitaris amb més beques.  Per 
això, el ministeri d’Educació demanarà que s’equipari la mitjana de les dotacions de les 
Beques Erasmus a Espanya a la resta de les de la UE. 
 
Educació destina més de 72 milions perquè els professors universitaris puguin ampliar la 
seva formació. 
Amb aquesta inversió, el ministeri podrà concedir 950 noves beques, 1000 estades 
breus, d’entre dos i quatre mesos, en centres espanyols i estrangers i 80 trasllats 
temporals en centres estrangers. 
 
El Govern de les Illes Balears davant la complicada situació econòmica que s’ha trobat no 
ha fet cap retallada essencial en relació a l’Educació.   La conselleria d’Educació ha 
preparat uns pressupostos 2012 on, tal sol, s’han  eliminat despeses excessives i 
necessaris que venia mantenint el govern anterior engronsant el deute. 
 
L’educació és, i serà sempre, un  pilar bàsic del nou Govern del Partit popular, de fet, s’ha 
engegat el “Pacte Social per l’Educació de les Illes Balears”. 
 
El document base per al Pacte per l’Educació es va presentar a les parts implicades, amb 
l’objectiu de “treballar en equip”: partits polítics amb representació parlamentària, 
exconsellers d’Educació, Consell Insular de Mallorca, la FELIB, la comunitat educativa 
(directors, professors, pares i alumnes), la UIB, el Consell Escolar, sector econòmic 
(Cambra de comerç, Pimem i consell Econòmic i Social, entre uns altres.),  així com 
també als diferents col·legis professionals, patronals i sindicats. 
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L’objectiu del Pacte pe l’Educació és el consens de tots els agents implicats, compromís 
amb un ensenyament de qualitat, equitativa i eficaç i capacitat d’adaptació, davant els 
canvis continus i crisi econòmica de la conjuntura actual. 
 
El Govern, amb les dificultats de tresoreria que va trobar ha anat pagant totes les 
despeses, en la mida de les seves possibilitats, i amb la seguretat, quan vagi minvant el 
deute que arrossega la comunitat autònoma, l’educació notarà un canvi molt important 
perquè l’objectiu d’aquest Govern es sempre millorar la qualitat del sistema educatiu. 
 
L’Educació ha de ser considerada una eina bàsica i imprescindible per a la construcció 
d’una societat cohesionada, democràtica i pròsper i, així, esdevé una necessitat i una 
responsabilitat social.  
  
És per això que tots els partits polítics s’haurien de comprometre amb aquest Pacte per 
l’Educació i no promoure alarma i crispació social amb finalitats partidistes. 
 
Per to això, el nostre vot serà desfavorable.” 
 
El Sr, Gabriel Vicens replicà al Sr. Batlle dient que no entén com el grup PP pot 
exerceix la disciplina de vot que li marquen des de ciutat i la lectura de l’argumentari 
que li passen des de el partit. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
10.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE LLIBERTA T D’EXPRESSIÓ I 
CONDEMNA DE LA VIOLÈNCIA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  31 de maig de 
2012, que deia: 
 
“Aquests darrers mesos hem viscut a les Illes Balears un conjunt de mobilitzacions 
ciutadanes com mai no s’havien vist en temps de democràcia. Unes mobilitzacions que 
es fan des de la llibertat d’expressió i que responen al malestar social existent per la 
situació econòmica i social, i per visualitzar la protesta generalitzada contra les 
retallades en educació, sanitat i altres sectors socioeconòmics, així com també les 
mesures adoptades pel Govern en contra de la llengua pròpia de les Illes Balears.  
 
En cap cas es pot acceptar la violència com a forma de protesta ni cap tipus 
d’extralimitacions per part de qualsevol part. D’altra banda, tampoc es pot permetre 
criminalitzar les mobilitzacions i les protestes que milers de ciutadans i ciutadanes 
estan protagonitzant de manera pacífica. En un estat democràtic s’han de fer valer tots 
aquells instruments que permeten als ciutadans participar activament dels diferents 
esdeveniments que es van succeint i en cap cas actuar de manera intransigent. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Llubí adopta els següents ACORDS: 

 
1r. L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a cercar el diàleg i el 
consens amb tots els sectors socials, econòmics i sindicals, fent servir tots els 
recursos i espais de diàleg disponibles i abandonant les formes i actituds de 
provocació i confrontació.  
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2n. L'Ajuntament de Llubí rebutja i condemna qualsevol acte de violència quan pretén 
interferir en el funcionament normal dels partits polítics, l’activitat dels representants 
elegits democràticament i dels col·lectius, associacions i entitats que es manifesten 
legítimament. 
 
3r. L’Ajuntament de Llubí defensa la necessitat de salvaguardar el dret a la llibertat 
d’expressió sempre exercida des del respecte cap els altres i sense cap tipus de 
violència, i es manifesta en contra de la criminalització genèrica de les mobilitzacions 
ciutadanes. 
 
4t. L’Ajuntament de Llubí mostra el seu suport al malestar social existent per la situació 
econòmica i social i per les retallades indiscriminades que es fan des dels diferents 
governs a l’estat del benestar. 
 
5è. L’Ajuntament de Llubí condemna les declaracions del Sr. José Ramon Bauzá  on 
acusa de “fascistes” els participants a les mobilitzacions i de “complicitat amb els 
fascistes” a tota l’oposició democràtica, i considera que declaracions d’aquest tipus no 
fan més que augmentar la crispació. 
 
6è. L’ajuntament de Llubí lamenta les formes, els desproporcionats desplegaments 
policials i les actuacions derivades (per exemple l’eliminació d’elements 
d’obstaculització fixos al carrer) que es varen dur a terme a la visita del Sr. Bauzá, més 
encara quan aquesta visita no és una visita ni oficial ni institucional al poble de Llubí, 
sinó una visita emmarcada dins la dinàmica de partit del PP.  
 
7è. Aquests acords es comunicaran a Presidència del Govern de les Illes Balears, al 
Parlament de les Illes Balears i als grups polítics del Parlament de les Illes Balears. “ 
 
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“En vistes de els reiterades pertorbacions de l’ordre públic, algunes d’elles de caràcter 
greu que es venien produint en ocasió de la presència del President del Govern Balear 
en diverses  localitats de la illa de Mallorca, les FORCES I COSSOS DE SEGURETAT 
competents, (en aquest cas concret la Guàrdia Civil segons L.O. 2/86 art. 11.2b), en 
matèria de prevenció, manteniment i restabliment de l’ordre i la seguretat ciutadana, 
d’acord amb la legislació vigent (EL 2/86, art. 11.1.i) i amb la finalitat d’evitar 
pertorbacions de l’ordre, així com danys en béns, lesions en les persones, resistències, 
desobediències o atemptats a l’autoritat, i al mateix temps col·laborar amb el servei de 
protecció i escorta al President de la CCAA, va elaborar un pla estratègic de seguretat en 
ocasió de la visita d’aquesta autoritat a aquesta localitat. 
 
En aquest dispositiu de seguretat, i per a la seva posada en pràctica, es va recaptar la 
col·laboració de la policia local de l’ajuntament de Llubí, que és la competent en 
qüestions d’adreça del trànsit rodat  en el cas urbà (complint-se així el que es disposa en 
l’article 53.1.a i h de la EL 2/86) per portar a bon terme i desenvolupament de l’esmentat 
pla de seguretat dissenyat i va establir el cap de la Guàrdia Civil d’Inca. 
 
Per tant, la competència del manteniment de l’ordre públic la tenen les forces i cossos de 
seguretat de l’Estat, la retirada dels pilons no es deu a una decisió ni del Govern ni tan 
sols d’aquest Ajuntament, sinó que ve donada per l’auxili necessari que ha de prestar-se 
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a les forces i cossos de seguretat en el seu treball de mantenir l’ordre i al seguretat 
ciutadana sobre la base de les següents normes: 
 
La Llei Orgànica 2/86 de 13 de març de 1986 DE LES FOR CES I COSSOS DE 
SEGURETAT DE L’ESTAT al seu article 11  estableix com a funcions de les Forces i 
cossos de seguretat les següents: 
 
1.- Les Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat tenen com a missió protegir el lliure 
exercici dels drets i llibertats i garantir la seguretat ciutadana mitjançant l’acompliment de 
les següents funcions: 
 
d. Vetllar per la protecció i seguretat d’altes personalitats. 
i.    Mantenir i restablir, si escau, l’ordre i la seguretat ciutadana. 
 
2.- Les funcions assenyalades en el paràgraf anterior seran exercides conformement a la 
següent distribució territorial de competències: 
 
a.- Correspon al cos Nacional de Policia exercitar aquestes funcions a les capitals de 
província i en els termes municipals i nuclis urbans que el Govern determini. 
 
b.- La Guàrdia civil les exercirà en la resta del territori nacional i en el seu mar territorial. 
 
Així mateix, en el seu article 53  De les Policies Locals estableix que: 
 
1.- Els cossos de Policia Local hauran d’exercir les següent funcions: 
 
a.- Ordenar, senyalitzar i dirigir el trànsit en el casc urbà, d’acord amb l’establert en les 
normes de circulació. 
 
h.- Vigilar els espais públics i col·laborar amb les Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat, 
i amb la Policia de les Comunitats Autònomes en la protecció de les manifestacions i el 
manteniment i restabliment de l’ordre en grans concentracions humanes, quan siguin 
requerits per a això. 
 
I finalment, la L.O. 1/92 de 21 de febrer SOBRE LA PROTECCIÓ DEL A SEGURETAT 
CIUTADANA estableix en l’article 19  del capítol III, en relació a les Actuacions per al 
manteniment i restabliment de l’ordre i la seguretat ciutadana que: 
   
1.- Els agents de les Forces i cossos de Seguretat podran limitar o restringir, pel temps 
imprescindible, la circulació o permanència en vies o llocs públics en supòsits de 
pertorbació de l’ordre, la seguretat ciutadana o la pacifica convivència, quan anàs 
necessari per al seu restabliment. 
 
És a dir, la retirada de pilons no va ser una mesura capritxosa de l’equip de govern 
d’aquest Ajuntament ni tan sols del president del govern sinó que és una mesura que va 
venir donada pel dispositiu de seguretat que van engegar les forces i cossos de seguretat 
del ‘Estat en la seva labor de mantenir l’ordre públic i la seguretat ciutadana en unes 
circumstàncies complexes amb la finalitat d’evitar pertorbacions de l’ordre, així con danys 
en béns, lesiones en les persones, resistències, desobediències o temptats a l’autoritat, i 
al mateix temps col·laborar amb el servei de protecció i escorta al president de la CCAA.” 
 



 

 20 

El Sr. Gabriel Vicens replicà que és lamentable que el batlle torni a llegir les respostes 
que li donen des de Palma i que no es pot criminalitzar a la gent, dient que són violents 
quan l’únic que fan, és exercir un dret com és el de manifestar-se, al que el Sr. Tomàs 
Ramis Barceló manifestà que contra ells havia hagut violència verbal.  Respongué la Sra. 
Beatriz Catalina Rodríguez Fiol, manifestant que cada persona respon per sí mateix i no 
es pot criminalitzar a tot el conjunt. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
11.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSOE SOBRE TRANSPARÈN CIA EN ELS 
COMPTES DE LA CASA REIAL.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data  15 de maig de 2012, 
que deia: 
 
“La Constitució espanyola de 1978 fa una única menció als comptes de la Casa Reial.  
És a l’article 65.1 on afirma que:  “El Rey recibe de los Presupuestos del Estado una 
cantidad global para el sostenimiento de su familia y Casa, y distribuye libremente la 
misma.”    En cap cas, segons la nostra interpretació, s’afirma que els comptes hagin de 
ser secrets o opacs  i que simplement s’especifica que és el Monarca qui els determina i 
els distribueix. 
D’un temps en endavant em conegut la presumpta implicació de societats i 
organitzacions participades pels Ducs de Palma, Iñaki Urdangarin i Cristina de Borbón, 
en negocis poc transparents i que estan essent  investigats pels jutjats.  A aquesta 
situació cal afegir el viatge de plaer del Monarca a Botswana i que en la conjuntura 
socioeconòmica a la que es troba el País considerem si més no immoral.  Creiem que 
urgeix donar importants passes de cara a la transparència dels comptes de la Casa Reial 
que no només es nodreixen de fons públics sinó que a més són especialment sensibles.  
Estem parlant del Cap d’Estat i això suposa que fins i tot el fons que no provenen dels 
Pressuposts Generals de l’Estat podrien estar baix la hipotètica capacitat de la Casa 
Reial d’exercir influències en el més alts nivells.  Tal pareix esser aquest un dels motius 
pel que s’haurien entregat informes irrisoris o fins i tot inexistents amb uns costs 
sobredimensionats.   Més enllà de que aquestes hipotètiques influències siguin o no 
reals, el que sí pareix clar es que hi va haver gent que si ho interpretà com a un possible 
benefici.     
Així com en altres càrrecs de l’Estat si existeix una obligació de transparència que va més 
enllà del pur coneixement dels ingressos públics. 
Proposem la següent Resolució: 
L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda: 
1.- Sol·licitar en la forma correcta a la Casa Reial que faci pública anualment: 

a) La quantitat percebuda pel Rei per al sosteniment de la seva família i Casa dels 
Pressuposts de l’Estat incloent rentes i salaris. 

b) El patrimoni de cada membre de la Casa Reial, incloent les accions i 
participacions que es posseeixin en qualsevol societat. 

c) Els ingressos i rentes que tingui cada membre de la Casa Reial, el seu origen i les 
activitats a les que es deuen. 

d) Les organitzacions, fundacions, ONG’s.. a les que ostentin càrrecs els membres 
de la Casa Reial. 

e) Els regals rebuts per membres de la Casa Reial o per Patrimoni Nacional i que el 
seu ús i gaudi els hi correspongui. 
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Amb data 28 de Desembre de 2011 la Casa Reial va publicar part de les dades que es 
sol·liciten no indicant si es tractava d’un fet aïllat o si tindria continuïtat en anys vinents i 
per tant confiem en la bona voluntat de la Casa Reial per assumir les responsabilitats que 
exigeix el nostre grup. 
Com a defensors del a transparència considerem que és imprescindible que les dades 
sol·licitades siguin públiques, però a més creiem que la pròpia Casa Reial ha de ser la 
primera interessada en publicar-les per tal de diluir qualsevol possible dubte atenent-nos 
ales actuals circumstàncies que es donen.” 
  
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“Quan el PSOE governa sembla que no existeixen problemes que s’hagin de solucionar 
amb urgència, no obstant això, quan deixen de governar els sorgeixen totes les presses i 
les idees.  Podem aplicar el refrany “El socialista pensa bé però tard”?  
 
La fixació amb l’Església i la Casa Reial  solament es fa patent  quan el PSOE  es troba 
en l’oposició, mentre governen aquests temes no es modifiquen.  Però hem de posar de 
manifest que durant tot el mandat d’Antich i Zapatero, els comptes de la casa reial 
sempre han estat obviades i mai no han suposat un problema.  No estam, doncs, davant  
un discurs demagògic del partit socialista que fa tan sol un any encara estava governant i 
no va fer res del que ara predica?  
 
Ha estat durant aquesta legislatura, governant el PP,  quan  la Casa del Rei ha publicat el 
desglossament de l’assignació pressupostària  que rep la institució, una mesura que 
considerem  “un exercici de transparència impecable”. 
 
Ha estat el Rei el que ah adoptat aquesta decisió per pròpia voluntat, sense que 
estiguessin obligats, per la qual cosa resulta una mesura digna  “de lloar”. 
 
A més, entenem que aquesta transparència contribueix a reforçar la imatge de la Corona 
i, en general, de les institucions. 
 
tots els grups polítics del congrés i entre ells, el portaveu del Grup Socialista, José 
Antonio Alonso, han elogiat la decisió de la Casa del Rei de fer públiques els comptes de 
la seva assignació pressupostària anual, una mesura de transparència que, al seu judici, 
contribuirà a “reforçar la confiança” en la institució i l’estima que els ciutadans tenen pel 
Rei.”  
 
Així mateix, hem de dir que el pressupost de la Casa Reial, és aproximadament de 8 
milions d’euros, una quantitat bastant més reduïda que la corresponent als càrrecs de les 
conselleries i direccions generals que tenia el govern socialista en l’última legislatura i que 
el president del Govern Balear José Ramón Bauzà ha reduït per un import de 26 mill/€. 
 
Per tot això, i sense entendre la necessitat  inajornable que tenen ara els integrants del 
grup socialista de Llubí en els comptes de la Casa Reial, havent-se produït ja l’exposició 
voluntària i pública de les mateixes, el nostre vot serà desfavorable.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
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12.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSOE  SOBRE SUPRESSIÓ  PRIVILEGIS 
FISCALS DE LES ENTITATS CONFESSIONALS.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data  15 de maig de 2012, 
que deia: 

“L’actual crisi econòmica ha afectat de forma especial a les entitats locals degut a la 
vinculació directe que tenien els seus pressuposts amb l’activitat immobiliària.  
Paral·lelament les mesures pressupostàries  i fiscals adoptades per l’Administració 
central de l’Estat per al control del dèficit públic han reduït dràsticament el marge de 
maniobra de les entitats locals fins al punt de provocar una paralització en la inversió 
pública i en la prestació de serveis socials a la ciutadania. 
El deteriorament del model de finançament dels ajuntaments, en un marc de crisi 
econòmica, posa de manifest la necessitat de revisar determinades polítiques fiscals que 
limiten les possibilitats econòmiques d’aquestes entitats.  El problema es magnifica quan 
determinades exempcions fiscals són establertes pel propi Estat sense necessitat 
d’aprovar compensacions econòmiques pels Ajuntaments.  Especial menció mereix 
l’exempció d’imposts a l’Església Catòlica i a altres associacions confessionals, legalment 
constituïdes, respecte a l’impost sobre bens immobles (IBI) i a l’impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres (ICIO). 
En referència a l’IBI i a l’ICIO, tot i l’actual i delicada conjuntura econòmica, es segueix 
mantenint una exempció a favor de les associacions confessionals i de l’Església catòlica 
sobre els bens patrimonials i les construccions que realitzen en tot l’Estat, fet que 
repercuteix directament en la nostra comunitat i en la nostra població.  A més, s’interpreta 
que aquesta exempció s’aplica quan els béns i les construccions, instal3lacions i obres 
estan relacionades amb activitats alienes al culte i juguen un paper purament 
mercantilista, que són desenvolupades per diferents entitats dependents directament de 
l’Església, i tenen com a objectiu prioritari l’obtenció d’ingressos.  Per exemple inversions 
immobiliàries, o explotacions comercials, que realitzen en clara competència amb 
empreses privades o, fins i tot, públiques que no gaudeixen de l’exempció dels esmentats 
imposts. 
L’exempció  de l’ICIO que no ve recollida expressament al Reial Decret Llei de 2/2004 de 
5 de Març, pel que s’aprova el text de la llei reguladora d’Hisendes Locals, sinó que és 
per via de la interpretació que es realitza de l’Ordre Ministerial de 5 de Juny de 2001, per 
la que es concedeix la citada exempció, segons la qual: “La Santa Sede, la Conferéncia 
Episcopal, la Diócesis, las Parróquias y otras circunscripciones,  las Ördenes y 
Congregaciones religiosas y los institutos de Vida Consagrada y sus provincias y sus 
casas, disfrutan de exención total y permanente en el impuesto de construcciones, 
instalaciones y obras”. 
Resulta per tant necessari en un context de racionalitzar les despeses públiques que la 
ciutadania sigui conscient del cost fiscal que suposa pels ajuntaments l’assumpció de 
determinades polítiques fiscals imposades per la via dels beneficis fiscals i que aquests, 
en tot cas, siguin objecte de compensació.   Aquesta decisió ha estat criticada per la Unió 
Europea pressionant al Govern d’Espanya a iniciar els tràmits per possibilitar la 
modificació de l’Ordre Ministerial que possibilita aquesta exempció.  
Proposem la següent Resolució: 
L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda: 
1- Instar al Govern d’Espanya a la revisió de l’Acord entre la Santa Seu i l’Estat Espanyol 
sobre assumptes econòmics de 3 de Gener de 1979, fent cas a les crítiques de la 
Comissió europea respecte als privilegis financer que atoga el Govern d’Espanya a 
l’Església Catòlica. 
2- Instar al Govern d’Espanya  a eliminar l’exempció en el pagament de l’impost sobre 
béns immobles a l’Església Catòlica establint, mentre això no sigui una realitat, 
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compensacions per tots els beneficis fiscals recollits en la llei d’hisendes locals que han 
d’assumir les Administracions locals, entre ells i l’exempció del pagament de l’impost de 
béns immobles a l’Església Catòlica. 
3- Instar al Govern d’Espanya a modificar la legislació vigent per establir un tractament 
fiscal de les diferents confessions religioses igual al de la resta d’institucions i que 
garanteixi el pagament d’imposts en igualtat de condicions. 
4- Instar al Govern d’Espanya a eliminar l’assignació tributària de l’Església Catòlica en 
l’impost sobre al renda de persones físiques (IRPF).” 
 
Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:  
 
“No entenem bé l’objecte d’aquesta moció, sobretot, quan tan sol fa un any que el Partit 
Socialista ha deixat de governar i podien haver pres aquestes mesures que ara 
promocionen, i sol·liciten, gairebé com una exigència, sense la necessitat d’esperar a que 
governés cap altre partit. 
 
L’article 62 de la Llei d’Hisendes Locals recull com exempcions a l’impost de Bens 
immobles, entre d’altres, les següents: 
-Bens de l’Estat, CCAA, entitats Locals 
-Creu Roja 
-De representacions consulars, diplomàtiques, i organismes oficials de Governs 
estrangers 
-Terrenys de ferrocarrils 
-Centres docents concertats 
-Bens d’interès cultural (BIC) i patrimoni històric 
-Centres sanitaris, etc... 
 
Es dóna  la circumstància que els béns de l’església, en la seva majoria, estan exempts 
no pel fet de ser de l’església sinó perquè són béns d’interès cultural i constitueixen 
patrimoni històric de la nostra comunitat. 
 
L’església conserva aquests béns de patrimoni històric  i cultural, que si pertanyessin a 
l’Estat, el manteniment dels esmentats béns immobles haurien de pagar-ho tots els 
ciutadans. A més es tracta d’u reclam turístic de primer nivell per la desestacionalització i 
la promoció del turisme cultural complementari del turisme de sol i platja. 
 
No hi ha per tant, cap frau fiscal que gravi les arques municipals, no hi ha cap injustícia, 
sinó que tornam a escoltar un discurs demagògic, i sempre qual el PSOE no governa, 
perquè quan estan a l’oposició canvien el seu discurs i quan governen fan un altre. 
 
No entenem ara aquesta persecució a l’Església, que entre altres coses, està destinant 
actualment molts recursos a obra benèfica i altres ajudes socials, ajudant a molts 
ciutadans que estan sofrint una crisi provocada per la nefasta gestió del Pacte en les Illes 
Balears. 
 
Tampoc entenem ara aquesta moció i abans instessin part de l’1% cultural a l’església. 
 
Per tot això, el nostre vot serà desfavorable.”  
 
Per part del regidor del grup municipal, Sr. Miquel Perelló Gelabert,  es va retirar la 
present moció de l’ordre del dia.  
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13.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSOE SOBRE EXPLICACIÓ  MESURES 
ADOPTADES PER LA VISITA DEL SR. JOSÉ RAMÓN BAUZÁ.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data  1 de juny  de 2012, 
que deia: 
 
“Amb motiu de la visita del President del Govern de les Illes Balears, Jose Ramón Bauzá, 
el passat dimarts dia 29 de Maig de 2012, en qualitat de candidat a la Presidència del 
Partit Popular de Balears al poble de Llubí,  es va muntar un important desplegament de 
les forces de seguretat de l’Estat compost per no menys de seixanta agents de la 
Guàrdia Civil (incloses les unitats del Grup Rural de Seguretat procedents de València i 
els dos policies locals dels que disposa el poble).  tenint en compte que preservar la 
seguretat del President  ha de ser una prioritat considerem que l’operatiu que es va 
disposar fou totalment desproporcionat i poc adequat al que considerem preservar la 
seguretat.  Es important recordar l’actual conjuntura  socio-econòmica que ens està 
tocant viure i les actuacions que es van emprendre poden esser enteses com una 
despesa exagerada.   Per aquest fet, com a representants que som dels ciutadans, 
creiem que hem d’exigir responsabilitats i una explicació a aquest Ajuntament sobre els 
esdeveniments. 
PROPOSEM LA SEGÜENT RESOLUCIÓ: 
L’Ajuntament de Llubí acorda en ple que: 
L’equip de Govern informarà, per escrit i amb publicitat, a tots els llubiners i llubineres a 
més de a tots els grups de l’oposició i no més tard de la propera sessió plenària d’aquest 
Ajuntament sobre els següents punts que exposem a continuació: 
Primer.-  El nombre d’agents que es van utilitzar per preservar la seguretat del President 
així com la dels seus acompanyants durant la visita al poble. 
Segon.-  Qui fou el responsable per part de l’Ajuntament de Llubí de gestionar l’operatiu 
de seguretat. 
Tercer.-  El motiu pel que es va decidir serrar els pilons de Sa Canastreta quan mai a cap 
visita d’un representant públic s’havia adoptat aquesta possibilitat i que l’accés al recinte 
de la reunió es podia fer perfectament del Carrer Creu o pel Carrer Dr. Fleming sense 
necessitat d’haver d’accedir per un carrer que teòricament està tancat al trànsit. 
Quart.-  El cost directe que ha suposat a l’Ajuntament el dispositiu incloent els treballs de 
condicionament de Sa Canastreta i les hores de funcionaris públics que van haver de 
dedicar-se a l’acte.  
Cinquè.-  El cost total detallat del desplegament policial a més de quin organisme o 
institució assumeix aquest cost. 
Sisè.-  Tenint en compte l’ampli dispositiu, entenem que s’esperava una important 
massificació de persones per rebre a José Ramón Bauzá.  Essent així, volem saber quin 
pla de seguretat pels assistents hi havia preparat, qui n’era el responsable, i si havia un 
pla d’evacuació d’emergència en cas de que hagués estat necessària. 
Setè.-  Si els organitzadors de l’acte, entenem que l’Agrupació Local del Partit Popular, 
van sol·licitar en temps i forma la utilització d’un recinte públic a més del material i 
mobiliari públic que fou necessari tal com, per exemple, les barreres i si, igualment es 
tenia permís per tallar durant unes quatre hores un carrer d’ús públic.  Confiem en que es 
puguin aportar els documents que corroborin la informació que es demana. 
Vuitè.-  Assumint que es coneixia amb anterioritat l’important i desmesurat  desplegament 
que es va dur a terme, creiem necessària una explicació sobre el perquè no es va 
informar als ciutadans del que es preparava amb la finalitat d’evitar mal entesos o 
prevenir un estat d’incertesa, malestar o crispació com es va crear entre els llubiners i 
llubineres especialment dels residents al Carrer de la Creu.” 
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Per part  del  Batlle, Sr. Joan Ramis Perelló, es va manifestar el següent:   
-Respecte al punt  primer -sobre el nombre d’agents-, no sabem el nombre d’agents. 
-Sobre el segon punt, -responsable-  és el batlle.  
-Sobre el tercer punt,  -eliminació pilons- es varen eliminar a petició de la Guàrdia Civil. 
-Sobre el quart punt,  -cost-  cost cero per a l’Ajuntament. 
-Sobre el cinquè punt,  -cost desplegament policial-  l’Ajuntament ho desconeix. 
-Sobre el sisè punt, -mesures- per preveure incidents com el de Manacor. 
-Sobre el setè punt, -autorització per emprar local municipal-  es va sol·licitar en temps i 
forma  habitual, segons conta  al Registre d’Entrada.  
 
El Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI es va demanar qui pagaria els pilons.  Li 
contestà el Sr. Batlle dient que ho faria l’Ajuntament, al que el Sr. Joan Ramis Ramis, 
manifestà que volia que constes a l’Acta  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, i 1 CxI; i 5 vots en contra: PP), acorden 
aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
14.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CXI SOBRE TRANSPORT A ERI.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data  28 de maig  de 2012, 
que deia: 

 
“El problema del transport constitueix el principal obstacle al creixement econòmic i a 
la sortida de la crisis a Menorca i Eivissa, essent també un problema de gran magnitud 
a la resta de les illes de les Balears.   
 
La dependència d’un transport aeri car i ineficient afecta tant als ciutadans individuals 
de Mallorca, Menorca i Eivissa que veuen els seus drets fortament disminuïts i en 
situació de desavantatge en relació a la resta de ciutadans de l’Estat  Espanyol, com al 
món empresarial en general. 
 
També cal deixar clara una de les més importants conseqüències de les dificultats de  
comunicació aèries, com és la incapacitat del sector turístic per reeixir de la crisi 
econòmica, per assolir major quotes de mercat i de qualitat, i esdevenir el motor 
econòmic de Mallorca, Menorca i Eivissa proporcionant majors nivells d’ocupació i 
qualificació als treballadors. 
 
Qualsevol que vulgui venir/anar a Mallorca, Menorca i Eivissa ho ha de fer a un preu 
tant alt que la majoria acaba senzillament per no venir/anar.  La qualitat de l’oferta 
turística d’allotjament  i complementària va minant paulatinament per poder competir 
en preus, la rendibilitat de els empreses cap cop és menor, i cal una inversió milionària 
de doblers públics en forma de convenis amb els tou operadors per a poder mantenir 
uns nivells mínims de visitants. 
 
Resulta evident que la insularitat i la manca de connexions aèries és un dels principals 
factors que porten a aquesta enorme davallada i als problemes actuals per capgirar la 
situació malgrat els esforços dels empresaris. 
 
Cal recordar que l’aeroport de PALMA DE MALLORCA, s’ha convertit en un important 
Hub de l’Europa del sud.  Només l’any passar hi van passar 11 milions de passatgers.  
Aquesta important infraestructura, hauria de servir per connectar els passatgers que 
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viatgen a través de Mallorca a la resta de les illes i als menorquins/eivissencs amb les 
múltiples connexions nacionals i internacionals que opera.  Tanmateix, en l’actualitat 
no és així, donat que el trasllat des de Palma cap a les altres illes, encareix de manera 
escandalosa el trajecte pel visitant a la vegada que impedeix allò que hauria d’esser 
normal: la mobilitat natural entre ciutadans de la mateixa comunitat.  
 
La crisi econòmica i multitud de factors han provocat la desaparició d’algunes 
companyes aèries que havien col·laborat a mantenir una certa connectivitat entre les 
diferents illes a les Balears i entre aquestes i el continent. Això ha agreujat un 
desequilibri i una desigualtat, arribant-se a parlar fins i tot de “doble insularitat”, que 
exigeix l’obligació moral de compensar o corregir. 
 
L’obligació de servei públic (OSP) i el descompte de resident, que inicialment preveien 
compensar o corregir aquesta injusta situació que pateixen els ciutadans insulars, ha 
estat una disfressa per incrementar els preus finals, de tal manera que aquests són 
massa elevats pels residents i senzillament inassumibles pels no residents.  És per 
això que la nostra indústria turística, única generadora de riquesa es troba en una 
situació de falta de competitivitat, resultant en una cada vegada més gran dificultat per 
al manteniment de l’activitat econòmica i l’empobriment dels residents. 
 
En virtut de tot això, i amb l’objectiu de: 
 

- Que els residents a les Illes Balears millorarien la seva qualitat de vida i la 
igualin a la resta de ciutadans de l’Estat Espanyol. 

- Fer que els habitants de la península i d’altres països puguin viatjar a Mallorca, 
Menorca i Eivissa com a visitants, generant amb això una gran activitat 
econòmica. 

- L’aeroport de Palma de Mallorca pugui ser considerat com un real i efectiu 
“hub” –un punt de connexions- fet que facilitaria l’aparició de vols de codi 
compartit, fet amb el que qualsevol persona des del seu aeroport d’origen 
podria facturar fins a Menorca i Eivissa només canviant d’avió a Palma.  Això 
representaria la vinguda a Menorca i Eivissa de turistes de multitud de 
nacionalitats que ara mateix no els és possible. 

 
Per tot això, el PLE adopta el següent: 
 
1.- L’Administració competent, en principi el Ministeri de Foment, hauria de cobrir el 
servei de connexió aeri entre illes i la Península amb una NOVA OSP, declarant un 
concurs públic per a la mateixa. 
 
2.- En el plec de condicions han de figurar clarament els orígens i destinacions, els 
horaris, les freqüències mínimes i una definició acurada de la qualitat del servei. 
 
3.- El cost per a l’usuari ha de quedar especificat en base a UNA TARIFA PLANA I 
UNIVERSAL de 30 euros per als desplaçament entre illes. 
 
4.- L’administració  competent, el Ministeri de Foment, hauria d’aportar com a dotació 
econòmica al concurs la quantitat equivalent a la que paga pel 50% de descomptes 
per residència.“ 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar  la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
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15.- PROPOSTES D’URGÈNCIA .-   
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat dels assistents, que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va  tractar el següent assumpte:  
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ  MOCIÓ PSOE  SOBRE  DECLARAC IÓ 
INSTITUCIONAL.-  
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data  18 de juny  de 2012, 
que deia: 
 
“L’Ajuntament de Llubí és conscient de la importància i la necessitat de salvaguardar el 
dret a la llibertat d’expressió de tots i cada un dels ciutadans i ciutadanes de les Illes 
Balears, tot i això esdevé igualment necessari que aquest dret es faci amb total 
respecte i sense cap tipus de violència que pugui posar en perill la integritat física de 
les persones.  
 
L’Ajuntament de Llubí rebutja i condemna qualsevol acte de violència quan pretén 
interferir en el funcionament normal dels partits polítics, l’activitat dels representants 
elegits democràticament i dels col·lectius, associacions i entitats que es manifesten 
legítimament.  
 
L’Ajuntament de Llubí es reafirma en la necessitat de salvaguardar el dret a la llibertat 
d’expressió sempre exercida des del respecte cap el altres i sense cap tipus de 
violència.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, per unanimitat, acorden aprovar  la moció abans 
descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
16.-  PRECS I PREGUNTES.-  
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular el següent prec: 
Que es retiri de la voravia, davant l’empresa Tomeu Bo SL,  un moix que hi ha mort.  
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
Que es pinti la barana del Born, al Passeig de la Riba.  
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular la següent pregunta: 
¿Com està el tema de la  construcció de la nova escola?   Li contestà el Sr. Batlle dient 
que el juny de l’any passat,  l’AMIPA va demanar un nou col·legi i una vegada iniciat 
els tràmits amb la Conselleria d’Educació, donant com a solució que a l’edifici conegut 
com a Ca Ses Monges,  es dugués l’escola de 0 a 6 anys,  el que posteriorment es va 
desestimar per no agradar ni a l’AMIPA  ni als professors.    El Sr. Gabriel Vicens 
manifestà que com sempre, l’equip de govern amaga informació a l’oposició, i els 
recordà que estan en minoria i que no estenen aquests ostracisme  perquè el que el 
seu grup municipal vol és ajudar a cercar solucions.    
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Fron tera, del grup municipal PSM-
EN, es varen formular les següents preguntes: 
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Les ordenances municipals, ¿Estan publicades a la pàgina web?  Li contestà l’infrascrit 
dient que no totes estan publicades, però és intenció obrir una carpeta dins la pàgina 
web per publicar-les totes. 
 
Contenidors d’obra, ¿Quan de temps poden estar al carrer?  i demanà que se 
senyalitzin el vespre.   Li contestà el  Sr. Antonio Vallespir dient que no hi temps 
determinat. 
  
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular les següents preguntes: 
¿A què es deu la instal·lació de la pista de cotxes teledirigits?  Li contestà el Sr. 
Antonio Vallespir, dient que el Sr. Rafael Gelabert oferí a l’Ajuntament la possibilitat de 
instal·lar aquesta pista que s’ha feta  pels operaris municipals  i així els nins puguin 
jugar. 
 
¿Què ha passat amb els serveis socials de la Mancomunitat?  Li contestà el Sr. Batlle 
dient que s’ha reduït la plantilla i  després de negociar amb l’IMAS del Consell de 
Mallorca, se’ls ha ofert a moltes treballadores dels serveis socials l’excedència  perquè 
no perdin els drets adquirits. 
 
¿Té qualque benefici per a les obres que realitza el Sr. Rosselló al cementeri?  Li 
contestà el Sr.Antonio Vallespir, dient que no. 
 
¿Què és això de Llubí Esportiu?    Li contestà el Sr. Antonio Vallespir dient que és una 
pàgina facebook de l’àrea d’esports de l’Ajuntament i que l’ha creat la comissió 
assessora d’esports, a la qual li varen convidat però no va assistir.  
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular les següents preguntes: 
¿S’ha traslladat ja la Policia Local  al seu nou despatx?   Li contestà el Sr. Batlle dient que 
el despatx es faria a l’estiu i que així els serveis socials tindria un despatx propi. 
 
¿Qui duu la neteja del camp de futbol?   Li contestà el Sr. Antonio Vallespir dient que una 
dona de neteja i la brigada  de l’Ajuntament, i encara que hi ha catorze papereres, la 
gent, a vegades, no fa ús d’elles, donant lloc, a brutor.  Des de la signatura dels convenis 
amb les associacions esportives, els responsables són ells. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


